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Ф 1 3 М А Т А 
Фізіка-матэматьпшы факультэт 

БДУ закончыу бягучы навучальны 
год са значнымі дасягненнямі як у 
вучэбнай, гак і у аавукова-даслед-
чай рабоце. Другое паугоддзе было у 
рабоце факультэта асабдіва напру-
жаяым, бо на працягу гэтага часу 
студэнтам прышлося здаць залікі 
па шасці і больш асноуных дысцып-
лінах. Якасць здадзеных залікаў 
знаходзіцца на высокім узроўні. 
Прафесары Маскоўскага дзяржаў-
нага ўніверсітэта ў бягучым годзе 
чыталі курсы на факультэце і ад-
значылі, што ўзровень нашых вы-
датнікаў не ўступае ўзроўню выдат-
нікаў Маскоўскага універсітэта 
хоць узровень сярэдняга сгудэнта 
нашага факультэта яшчэ ўступае 
ўзроўню сярэдняга студэнта МГУ . 

Наш факультэт вырасціў за тэты 
час значны лік вельмі здольных сту-
дэнгаў, як Левін, Камянецкі, Свір-
скі, Родаў, Калнін, Хайкіна, дып-
ломнікі Рыўкін, Камісарук, Маніс, 
Жухавіцкі^ Гузей і інш. Сярод дыіі-
ломнікаў трэба адзначыць асабліва 
выдатную работу Рыўкіна і Каміса-
рука. 

Еафедрн фізмата правялі за бягу-
чы год значную навукова-даследчую 
работу. Дастагкова сказаць, што за 
гэты год падрыхтавалі дысертацыі 
на ступень кандыдата навук тры 
навуковыя работнікі (Ламбін, Мель-
нік, Лукомская). У гэтых адносінах 
у асабліва спрыяючых умовах знахо-
дзяцца навуковыя работнікі кафед-
ры матэматыкі, як ія маюць магчы-
масць атрымліваць кансультацыі і 
навукова расці пад кіраўніцтвам 
аднаго з выдатнейшых вучоных 
нашай краіны акадэміка Ц. Л. Бур-
стына. 

У апошні час мы арганізоўваем 
усебеларускую фізіка-матэматычную 
канферэнцыю. Гэта канферэнцыя ста-
віць сваёй мэтай палепшыць якасць 
выкладання, якасць вучобы кожна-
га выкладчыка. На канферэнцыі мы 
ставім рад навуковых і метадычных 
дакладаў лепшых навуковых работ-
нікаў нашага факультэта і навуко-
вых работнікаў Насквы. 

Атрыманыя дасягненні нас яшчэ 
не могуць поўнасцю задаволіць. У 
далейшым мы будзем упарта пра-
цаваць над ажыццяўленнем гіста-
рычнай пасгановы ЦЕ БІШ(б) і СНК 
СССР аб вышэйшай школе, над па-
вышэннем ідэйнай і навуковай уз-
броенасці нашых студэнтаў і наву-
ковых работнікаў. 

Дэкан фізмата БДУ ГЕЛЬФАНД. 

Балетны танец фізматаўцаў. 

Больш увагі геафаку 
Работа геолага-глебазнаўча-геаг-

рафічнага факультэта на працягу 
ўсяго навучальнага года праходзіла 
3 вялікімі перабоямі. Большасць 
выкладчыкаў былі прыезджымі або 
працавалі ў БДУ па супрацоўніц-
тву, а гэта прыводзіла да парушэн-
ня навучальнага плану, да зрыву 
лекцый, загрузкі студэнтаў, зні-
жэння якасці вучобы і г. д. 

Да гэтага часу геафак амаль не 
забяспечан кадрамі выкладчыкаў, 
сродкамі на абсталяванне, сродкамі 
на вядзенне навукова-даследчай ра> 
боты. Hi Наркомасветы, ні рэктарат 
універсітэта да гэтага часу не афор-
мілі канчаткова профіль спецыялі-
стаў, якіх рыхтуе факультэт. 

Геафаку на першае паўгоддзе 
1936 года абяцалі на абсталяванне 
60 тыс. руб., але было атрыманв 
толькі 20 тыс. Пытапне з ква-
тэрамі для навуковых работнікаў да 
гэтага часу не вырашана. 

Трэба адзначыць, што кафедры 
факультэта працавалі недастаткова 
добра. Гэта тлумачыцца тьш, што 
дэкант недастаткова патрабавау 
ад ІХ работы. 

3 якімі-ж паказчыкамі мы закон-
ЧЫЛІ навучальны год? Паспяхо-
васць студэнтаў можна ілюстраваць 
наступнымі лічбамі: па дысцыплі-
нах, якія ўваходзілі ў заліковую 
сесію на перып>ім курсе 19,3 проц. 
«выдатна», 38,5 проц., «добра», 
35,8 прод. — здавальняюча, 3,2 
проц. дрэнна і 3,2 прод. не атэста-. 
вана. Па другому курсу 13,7 проц. 
«выдатна», 32,9 проц. «добра», 
43,2 проц.. «здавальняюча», 7,3 
проц.—«дрэнна» І 2,9 проц. не атэ-

ставана. На чацвертым курсе па 

бягучым уліку маем 24,4 проц. 
«выдатна», 39,1 проц. «добра» 36,5 
«здавальняюча». Па заліковыхдыс-
цыплінах IV курс мае такія вынікі. 
24,4 проц. «выдатна», 39,1 проц. 
«добра», 36,5 «здавльняюча». Залі-
ковая сесія у цэлым па ўсяму фа-
культэту дала 17,2 проц. выдат-
ных адзнак, 36 проц. «добра» 39,1 
проц. «здавальняюча», 4,7 проц. 
«дрэнна» І 3 проц. не атэставаны. 

Граматнасць студэнтау велі,ыі 
нізкая і віна ў гэтым не толькі 
студэнтаў, але і галоўным чыііам 
кіраўніцтва ўніверсігэта, якое ЙР 
паставіл4 вывучэнне беларускай і 
рускай моў на адпаведную вышыню. 

Кіраўніцтву ўніверсітэта неабх од-
на зараз-жа пачаць сур'ёзную пад-
рыхтоўку да новага * навучальнага 
году. Мною неадиаразова і вуспа 
1 у пісьмовай форме заяўлялася, што 
пара рыхтавацца да новага наву-
чальнага года, што трэба падумлць 
аб укамплектаванні ярафесарска-
выкладчыцкага складу, аб падрых-
тоўцы неабходных памяшканнлу, 
колькасці кафедр, вучэбных i i ju -
наў і г. д. 3 кадрам! пытанне ла 
гэтага часу не вырашана. Навуковыя 
работнікі, запрошаныя для работы 
на геафак ужо працуюць у другіх 
вышэйшых навучальных 5ст.чноьах, 
дзякуючы неспрыиючым умовам ра-
боты Ў БДУ. 

Нартыйная і профсаюзная аргані-
зацыі БДУ павінны дапамагчы дэ-
канату і рэктарату знішчыць вы-
шэйадзначаныя недахопы. 

Дэкан геафака, прафесар 

Н. Ф. ЧУРЫН. 

І Ы Н І Н І Р А Б О Т Ы 
Б І Л Ф А К А 

Другое паўгоддзе для студэнтаў 
біялагічнага факультэта было ў гэ-
тым годзе асабліва напружаным. Гэ-
та тлумачыцца вялікай перагрузкай 
вучэбнай праграмы другога паўгод-
дзя. Але, студэнты сур'ёзна аднеслі-
ся да тых задач, якія перад імі 
ставіла заліковая сесія. У соцдага-
ворах браліся канкрэтныя абавязкі 
па падрыхтоўцы да залікаў, па 
грамадскай рабоце, па ўдзелу ў на-
вукова-даследчых гуртках. 

1 зараз, падводзячы вынікі нашай 
работы, мы можам сказаць, што 
факультэт дабіўся у цэлым добрых 
паказчыкау. Заліковая сесія дала 
па факультэту 62 проц. выдатных і 
добрых адзнак, з іх на адзнакі «вы-
датна» прыпадае 26 проц. 

Сесія яшчэ раз наказала аван-
гардную ролю студэнтаў-выдатні-
кау (Шыфрына 11 курс заолагаў), 
Грыневіч, Дайнава (111 курс бата-
пікаў), Квітневіч (t курс). Рад сту-
дэнтау не толькі выдатна вучыўся, 
але выконваў сур'ёзныя грамадскія 
нагрузкі (Завістовіч, Шац, Нуш-
н ы — И курс батанікаў), (Раманцова 
— 1 курс) І многа іншых тавары-
шоў. 

Разам 3 выдатнікамі трэба ад-
значыць студэнтау, ЯКІЯ ў заліко-
вую сесію выйшлі ў першыя рады 
і заліковыя дысцыпліны здалі на 
«выдатна» (Пузевіч—It купе бата-
нікаў, Лук'яновіч — И курс заола?! 
гаў, Хацінскі — l i t курс батані-
каў, Пятровіч — I I I курс заолагаў, 
ІПыбека — I курс). 

Нельга не адзначыць і цэлы рад 
недахопаў і прарываў у рабоце 
асобных груп, якія выявіліся ў 
час заліковай сесіі. Калі мы маем 
групы, якія далі высокі процант 
выдатных і добрых адзнак і няма 
ні адной нездавальняючай адзнакі 
(батанікі I I курс — 70 проц. «вы-
датна» і «добра», батанікі I I I курс 
— 75 проц. «выдатна» i «добра»), 
то груна «Б» I курса не мае нівод-
нага выдатніка. Сярод студэнтау 
нашага факультэта ёсць яшчэ і 
такія, як Сянчук, Буйко, Давідоў-
ская (1 курс група «Б»), Чэпік — 
Ш курс заолагаў), якія лічаць нар-
мальным атрымліваць нездаваль-
няючыя адзпакі, а затым прасіць у 
адміністрацыі дазвол на пераздачу. 

Падводзячы вынікі нашай рабо-
ты, мы не можам не адзначыць цэ-
лы рад нашых выкладчыкаў, як 
прафесара Годнева, Зубковіча, да-
цэнта Гусеву, дацэнта Цэтэрман, 
асістэнтаў Вязовіча і Калішэвіча, 
выкладчыкаў Мацісон і Платнер, 
якія сваёй узорнай работай спрыялі 
тму, што якасць выкладання і пас-
пяховасць студэнтау факультэта у 
параўнанні з I паўгоддзем значна 
павысілася. 

Прафорг біяфака ПЫЖ. 

А К А Д Э М І К В. Ш Ч Э Р Б А К О У = 
Д Э К А Н И С Т Ф А К А 

ДАСЯГНЕННІ 1 НЕДАХОПЫ 
мы маем незакончаны курс, а псто-
рыя ВКП(б) фактычна сарвана. 

Гістарычны факультэт закончыў 
сваю гадавую работу. На агульным 
сходзе студэнтау і выкладчыкаў 27 
чэрвеня падведзены вынікі р ^ о т ы 
за 1935—36 навучальны год. 

Гістарычны факультэт існуе дру-
г і год. У гэтым навучальным годзе 
у яго складзе было два курсы. 

Навучальны год праходзіў у радзе 
выпадкаў ненармальна: па некато-
рых дысцыплінах мы не мелі высо-
какваліфікаваных навуковых пра-
цаўнікоў, былі выпадкі зрыву за-
няткаў, не было сістэматычнай ра-
боты у галіне ыэтодыкі выкладання 
гістарычных дысцыплін. Дрэнна пра-
ваваў гістарычны габінет, факуль-
тэт не быў забяспечан неабходнымі 
падручнікамі і літаратурай. Аднак, 
не гледзячы на гэтыя недахопы. 
вынікі здачы студэнтамі залікаў па 
ўсіх дысцыплінах нядрэнныя. 

Калі ўзяць навучальны планпер-
шага курса, мы павінны былі па 
гэтаму плану прапрацаваць 13 ды-
сцыплін. Прапрацавана цалкам і 
ўпаўне нармальна 11 д ы с ц ы п л і н . Работа другога курса па рэалізацыі 
Да гісторыі старажытнага Усходу вучэбвага плана праходзіда значна 

Па другому курсу мы мелі нека-
торыя недавыкананні навучальнага 
плана. Трэба было даць студэнтам 
1134 гадзіны, дадзена 1086 гадзін. 

горш, чым на першым курсе. Па 
іругому курсу павінны былі пра-
працаваць 15 дысцыплін, а прапра-
цавалі нармальна ўсяго толькі 11 
дысцыплін. Частка важнейшых ды-
СЦЫПЛІН выкладалася з вялікімі пе-
рабоямі І перарывамі. Гэта нале-
жыць асабліва сказаць адносна г і -
сторыі залежных і каланіяльных 
краін і гісторыі ВКП(б). 

Рэзультаты здачы залікаў па усіх 
дысцыплінах па абодвух курсак на-
ступныя: «выдатна» 24,6 проц., 
«добра» 42,2, «здавльняюча» 32,6, 
«дрэнна» 0,6. 

Належыць адзначыць, што натра 
баванні да студэнтау пры зіачы ;мі 
залікаў былі не толькі не паніжапы 
ў параўнанні з мінулым годам, але 
значна павышаны. 

Надзвычайна дрэнна абстаіць 
справа 3 пісьменнасцю студэнтау. 
Залікі па белрускай мове наказал-, 
што мы маем 23 проц. студэнтау 
факультэта, дрэнна валодаючых бе-
ларускай мовай. У гэтых адносінах 
студэнтам гістарычнага факультэта 
прадстаіць вялікая і ўпартая рабо-
та. 

I першы i другі дурсы факультэ-
та Былучылі на працягу года рад 

выдатнікаў-студэнтаў. Да іх трэба 
аднесці — па 1-му курсу Кака-
шынскага, Кучара, Млоціна, Фабры-
канта, Элькінда, Фурманца; па 
U-му курсу — Еошкіну, Пятровіча, 
Скорабагатага. На 1-м курсе маец-
ца ўдарнікаў 21, а на 11-м курсе— 
20. Побач 3 перадавой часткап 
студэнцтва мы маем і групу ад-
стаючых. Да іх належыць ад-
несці: Пашкевіча, ГольдманаЯ., Па-
дольца, Петрачэнка, Чарнушына. 
Германа. 

На гістарычным факультэце на 
працягу мінулага навучальнага года 
працаваў калектыў навуковых pa 
ботнікаў у складзе 20 чал., з іх 10 
прафесароў і 4 дацэнты. Цэлы 
рад навуковых работнікаў з гэтага 
калектыва праявіў выключную ак-
тыўнасць І добрасумленнасць у сва-
ёй рабоце. Да іх трэба аднесці: 
Перцава, Кірушына, Ляўданскага, 
Кернажыцкага, Сьщько, Ншанічна-
га, Мацісон, Земель. Нядрэнна пра-
цаваў І акадэмік Нікольскі, але ча-
стыя захворванні не дазволілі яму 
зрабіць для факультэта таго, што 
ён мог бы зрабіць пры іншых умо-
вах. 

У прадстаючым 1936—37 наву-
чальным годзе перад факультэтам 
стаяць ВЯЛІКІЯ задачы: забяснечыць 
прыём 90 чал. на 1-шы курс, па-

И 
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НА ЗДЫМКУ: студэнты-выдатні-
КІ I пепшыя ўдарнікі гістфака і бія-
фака (зверху ўніз) Шац, Нучар, 
Завістовіч, Фабрыкант, Кошкіна, 
Токер. 

дабраць новыя сілы па рдалізацыі 
плана І І І -га курса, як і мы будзеа 
мець у наступным ііавучальным го-
дзе. Загадзя падрыхтавацца ў галі-
не забеспячэння факультэта пад-
ручнікамі і літаратурай, падумаць і 
адносна таго, як размясціць гіста-
І.ычны факультэт у прадстаячнм 
годзе. 

Перад усім калектывам студэпта?, 
гістфака і перад навуковьгаі работ-
нікамі ЦК ВКП(б) і Соўнарком 
СССР паставілі ў сваіх рашэннях у, 
пачатку гэтага года цэлы рад бая-
вых палітычных задач. Пад знакам 
ажыццяўлення гэтых задач павінеп 
будзе працаваць гістарычны факуль-
тэт у прадстаячым навучальным го-
Дзе. ы 


